
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo  

                       a vzdelávanie zo dňa 6.decembra 2023 

 

 

Miesto zasadnutia: Mestský úrad v Nitre 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 2 

Neospravedlnení: 0 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová, Mgr. Lucia Szórád 

 

 

Program:  
 

1. Otvorenie 

2. Správa o programe Planet Youth – výsledky práce mestského akčného tímu a návrh 

    opatrení zo strany Mesta Nitry  

3. Záver 

 

Zasadnutie komisie viedla: RNDr. Marta Rácová  – predsedníčka komisie.  

  

 

Priebeh zasadnutia: 
  

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“). Privítala 

prítomných, oboznámila ich s návrhom programu. Na základe požiadavky Odboru školstva, 

mládeže a športu Mestského úradu v Nitre zaradiť do programu na prerokovanie materiál –  

Návrh Dodatku č.8 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške 

príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-

vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v školských 

účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení dodatkov č. 1, 2, 3, 

4, 5, 6 a 7 navrhla doplniť program o tento materiál ako bod č.3.  

Následne program obsahoval body: 

 

1. Otvorenie 

2. Správa o programe Planet Youth – výsledky práce mestského akčného tímu a návrh 

    opatrení zo strany Mesta Nitry  

3. Návrh Dodatku č.8 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške  

    príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno- 

    vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady  

    v školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení  

    dodatkov  č. 1, 2, 3, 4, 5, 6 a 7. 

4. Záver 

 

Nikto z členov nemal námietky. 

 



K bodu 2/ 

Správa o programe Planet Youth – výsledky práce mestského akčného tímu a návrh 

opatrení zo strany Mesta Nitry  
RNDr. Rácová – uviedla, že predložený materiál bude potrebné prerokovať so školami 

a získať ich vyjadrenia, resp. stanoviská k nemu. Neobsahuje finančnú stránku, ale ešte sa 

bude o všetkom diskutovať. Privítala Mgr. Luciu Szórád, projektovú manažérku.  

Mgr. Špoták – prezentoval predložený materiál – Akčný plán pre mládež na obdobie 2024 – 

2025 (Príloha č.1), ktorý je zostavený na základe záverov stretnutí mestského akčného tímu. 

Pripomenul vyjadrenie súčasného ministra školstva, ktorým zhodnotil veľmi nízku úroveň 

čitateľskej gramotnosti a tým aj slabé, resp. podpriemerné výsledky našich žiakov 

v medzinárodnom meraní PISA. Okrem nedostatočnej úrovne vzdelávania je v súčasnosti 

veľmi nepriaznivá situácia s duševným zdravím detí a mládeže a tým aj stúpajúcimi pokusmi 

o samovraždu mladých. Toto všetko nám naznačuje, že je potrebné intenzívne pracovať na 

nastavení opatrení v oblasti výchovy, vzdelávania a duševného zdravia.  V našom programe 

Planeth Youth sa urobil prieskum a získali sme dáta. Celý tím, ktorý pracuje na islandskom 

modeli prevencie sa pravidelne stretáva - zatiaľ 6x, mali sme 2x prezentáciu programu, 

oslovené sú rôzne organizácie, stretávajú sa podľa svojich možností a to všetko na témy 

mládež a výchova mládeže. Stretnutí sa zúčastňujú základné školy v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Mesta, ale aj cirkevné základné školy v Nitre. Z týchto stretnutí vzišli návrhy 

opatrení – v každej oblasti (škola, rodina, voľný čas a pod.) sa prijali 1 až 3 opatrenia. 

Upozornil, že predložený materiál je otvorený dokument a je to skôr pracovná verzia.  

RNDr. Rácová – kladne zhodnotila úroveň spracovania materiálu, je podrobne spracovaný 

zrejme podľa metodiky, je rozsiahly a bol doručený len včera popoludní, takže 

členovia  komisie si ho nestihli preštudovať. Pokladá ho v tomto stave za pracovnú verziu, 

materiál neobsahuje časovú os realizácie opatrení ani finančnú náročnosť, treba ho poslať na 

vyjadrenie všetkým zainteresovaným školám a dať čas aj členom komisie. Komisia by sa 

mohla vyjadriť vo  februári k tomu materiálu. 

prof. PhDr. Mojtová, PhD. – vyzdvihla myšlienku, že sa začalo pracovať s mládežou a pre 

mládež, páči sa jej to ako matke a tiež v súvislosti s dnešnou nepriaznivou situáciou ohľadom 

duševného zdravia mladých ľudí. Verí, že to pomôže a zdôraznila dôležitosť spolupráce so 

zahraničím, kde to funguje – Švédsko, Nórsko, Fínsko – treba čerpať skúsenosti od nich. 

RNDr. Rácová – podotkla, že v školách fungujú podporné tímy, možno chýba metodika, ale 

hlavne financie. Každá škola by chcela školského psychológa, špeciálneho psychológa, 

pedagogických asistentov, ale nemajú na to financie. K otázkam časovým a finančným sa 

vrátime po obdržaní pripomienok. 

Mgr. Szórád – podotkla, že predložený akčný plán je živý dokument, na ktorom sa priebežne 

pracuje. Podľa požiadavky komisie bude komisii zaslaný aktuálny stav dokumentu, aby mali 

na pripomienkovanie jeho správnu verziu. 

Mgr. Špoták – doplnil, že sa vytvorili samostatné skupiny, pokračuje to.  

RNDr. Rácová – uviedla, že by chcela, aby školy boli zainteresované do programu, zapojení 

aj učitelia a rodičia, ale nesúhlasí s tým, aby do škôl zasahovali mimovládne organizácie a už 

vôbec nie zo zahraničia. Školy by si mali samy vystačiť. 

Mgr. Špoták – zdôraznil, že v prvom rade sú tam zapojené školy a na ne sa kladie dôraz.  

Mgr. Szórád – doplnila prehľad účastníkov a zástupcov organizácií a inštitúcií, ktorí sa 

zúčastňovali stretnutí – základné školy v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta – ZŠ Nábrežie 

mládeže, ZŠ Benkova, ZŠ Ščasného, ZŠ Topoľová, ZŠ Krčméryho, ZŠ Beethovenova, ZŠ 

Fatranská, ZŠ kr. Svätopluka, ZŠ kn, Pribinu, ZŠ Tulipánová, ZŠ s MŠ Novozámocká, ZŠ 

Škultétyho; cirkevné školy a organizácie – ZŠ s MŠ sv. Gorazda, Rehoľa Piaristov, diecézna 

charita; Gymnázium Párovská, Gymnázium Golianova; z komisie pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie – RNDr. Rácová, prof. PhDr. Mojtová, PhD., doc. PhDr. Welnitzová, PhD.; 



polícia; úrady a inštitúcie – ÚPSVaR, NIVAM, CPP, ÚSPpRK, NKN, KOS, vysoké školy, 

mimovládne  a neziskové organizácie – Mareena, Rytiersky rád sv. Gorazda, VAGeS, IOM, 

SHR, STORM, Alej na prameni, Káčko, IPčko, Liga pre duševné zdravie, Budúcnosť, CVČ, 

RCPU, NMP, Unicef a ďalšie. (doplnené z materiálu) 

RNDr. Rácová – upozornila aj na zámer nového vedenia ministerstva školstva, ktoré má 

problém s pôsobením mimovládnych organizácií v školách, preto sa to bude musieť veľmi 

opatrne riešiť, lebo v školách fungujú rodičovské združenia ako mimovládna, resp. nezisková 

organizácia. Je potrebné pracovať so školským tímom, ktorý má kvalitných ľudí, netreba tam 

zásahy zvonka. 

Mgr. Pauličková – vyjadrila sa, že momentálne  sa otvorilo mnoho tém, vyjadrí sa 

predovšetkým k otázke prevencie a duševného zdravia detí a mládeže, kde je situácia 

alarmujúca. Odborné aktivity v tejto oblasti sú prínosom, program Planet Youth môže byť 

cenným nástrojom prevencie. Vo vzťahu k otázke duševného zdravia je realitou fakt, že pri 

stúpajúcom počte problémov, je sieť odborníkov nepostačujúca a teda i dostupnosť odborných 

služieb problematická. Ako pozitívum uviedla, že Výskumný ústav detskej psychológie 

a patopsychológie – organizácia MŠVVaŠ SR - v septembri zahájil projekt venovaný práve 

otázke duševného zdravia, ktorého filozofia ide cez podporu duševného zdravia odborníkov, 

ktorí následne sanujú túto oblasť u detí a mládeže. Na základe aktuálneho zosnímania údajov 

priblížila personálne obsadenie v pozícii školský psychológ – ktorý je kompetentný pôsobiť 

v oblasti duševného zdravia priamo na pôde škôl - na základných a stredných školách okresu 

Nitra. Uviedla, že na  36% ZŠ a 52% SŠ okresu Nitra pôsobí školský psychológ, čo podľa 

signálov z praxe nie je optimálny stav.  

prof. PhDr. Mojtová, PhD. – podotkla, že jej chýba intervencia psychológov v rezorte 

školstva, vníma prevahu diagnostiky, vyzdvihla činnosť občianskeho združenia IPčko 

Mgr. Pauličková – vyjadrila sa k tomu, že systém poradenstva a prevencie v rezorte školstva 

je dlhodobo značne personálne poddimenzovaný, takže odborná starostlivosť je poskytovaná 

v čo najširšom rozsahu s ohľadom na potreby klientov, avšak personálne kapacity sú do istej 

miery limitujúcim faktorom. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  p r e r 

o k o v a l a   materiál  Akčný plán pre mládež na obdobie 2024 – 2025 (pracovná verzia), 

uznesením č. 49/2023 – KMŠaV  b e r i e   n a   v e d o m i e   materiál  Akčný plán pre 

mládež na obdobie 2024 – 2025 (pracovná verzia) a   u k l a d á   vedúcej Odboru školstva, 

mládeže a športu Mestského úradu v Nitre predložiť základným školám v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Mesta Nitry materiál Akčný plán pre mládež na obdobie 2024 – 2025 (pracovná 

verzia) na vyjadrenie.    

          T: do 1.marca 2024 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 11,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

K bodu 3/ 

Návrh Dodatku č.8 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške 

príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-

vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v 

školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení 

dodatkov  č. 1, 2, 3, 4, 5, 6 a 7. 
PaedDr. Orságová predložila materiál (Príloha č.2) – návrh dodatku č.8 k Všeobecne 

záväznému nariadeniu  č.8/2019 (ďalej len „VZN“). Dôvodom navrhovanej zmeny vo VZN je 

skutočnosť, že v prípade, ak jeden žiak navštevuje viac foriem či už individuálnej alebo 

skupinovej formy vzdelávania, ktoré už nie sú dotované obcou, vzhľadom na súčasné 



finančné  výdavky školy sa výška doteraz platných poplatkov javí ako nepostačujúca. Preto na 

základe požiadavky školy navrhujeme zmenu poplatkov v individuálnej forme štúdia pre 

talentované deti, ktoré majú záujem o ďalší hudobný nástroj, na ktorý sa dotácia nevzťahuje. 

Z dôvodu vyšších prevádzkových nákladov navrhujeme úpravu čiastočnej úhrady školného i 

v kolektívnych predmetoch, v rozširujúcom štúdiu – príprava na vysoké školy umeleckého 

zamerania i v štúdiu pre dospelých nad 25 rokov.   

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie  p r e r 

o k o v a l a    Návrh Dodatku č.8 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o 

výške príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-

vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v školských 

účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení dodatkov  č. 1, 2, 3, 

4, 5, 6 a 7 a  uznesením č. 50/2023 – KMŠaV     o d p o r ú č a   Mestskému 

zastupiteľstvu   v   Nitre   u z n i e s ť  s a   n a    v y d a n í    Dodatku č.8 k Všeobecne 

záväznému nariadeniu  Mesta Nitry č. 8/2019 o výške príspevku na čiastočnú úhradu 

výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach a na 

čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v školských účelových zariadeniach 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení dodatkov  č. 1, 2, 3, 4, 5, 6 a 7.   
Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 11,  proti: 0 ,  zdržal sa: 0   

 

K bodu 4/ 

Záver 
RNDr. Rácová informovala o článku uverejnenom v celoštátnom periodiku, ktorý prezentoval 

činnosť žiakov v Základnej škole, Ščasného 22, Nitra v rámci projektu Teach for Slovakia. 

Ocenila veľmi dobrú spoluprácu v komisii počas celého roka, vyzdvihla činnosť, účasť 

a aktivitu členov komisie – veľmi si to váži.  

Zaželala všetkým pekné vianočné sviatky a poďakovala sa za účasť na dnešnom zasadnutí.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                    RNDr. Marta Rácová, v. r.  

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 6.12.2023  

 

 

Uznesenie č.49/2023 – KMŠaV 
   

K bodu: 2/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie                          

p r e r o k o v a l a    

materiál  Akčný plán pre mládež na obdobie 2024 – 2025 (pracovná verzia)  

b e r i e   n a   v e d o m i e    

materiál  Akčný plán pre mládež na obdobie 2024 – 2025 (pracovná verzia) 

u k l a d á    

vedúcej Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre predložiť 

základným školám v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry materiál Akčný plán pre 

mládež na obdobie 2024 – 2025 (pracovná verzia) na vyjadrenie.    

T: do 1.marca 2024 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                    RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  



Uznesenie 
  

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 6.12.2023  

 

 

Uznesenie č.50/2023 – KMŠaV 
   

K bodu: 3/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie                          

p r e r o k o v a l a     
Návrh Dodatku č.8 k Všeobecne záväznému nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o výške 

príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-

vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v 

školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení 

dodatkov  č. 1, 2, 3, 4, 5, 6 a 7 
o d p o r ú č a    
Mestskému zastupiteľstvu v Nitre    
u z n i e s ť   s a   n a    v y d a n í     
Dodatku č.8 k Všeobecne záväznému nariadeniu  Mesta Nitry č. 8/2019 o výške 

príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-

vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady 

v školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení 

dodatkov  č. 1, 2, 3, 4, 5, 6 a 7.   
 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

.........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r.  

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  


